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REVISTA PRESEI 
 

 Proteste în Sănătate. Sindicaliștii cer eliminarea plafonului de 30% pentru sporuri 
Infirmierele, biologii și farmaciștii din spitale se simt nedreptățiți de guvern. Sute dintre ei au protestat în fața 
Ministerului Muncii, în timp ce guvernul a aprobat regulamentul care limitează sporurile în sistem la 30%. 
Personalul auxiliar e revoltat că nu va beneficia nici de majorările anunțate de guvernanți pentru acest an. 
Din această lună, sporurile în sistemul sanitar nu vor depăși 30% pe fiecare ordonator de credite, ceea ce îi 
nemulțumește pe angajați. 
Între timp, guvernul a aprobat regulamentul sporurilor pentru sistemul sanitar. 
Actul normativ prevede procente diferite de sporuri, în funcție de categorii de personal, specialități și condiții de 
muncă. 
Acestea variază între 5 și 85%. Cele mai mari sume le pot primi cei care lucrează în condiții deosebit de 
periculoase, dar și angajații din unitățile de asistență socială. 
Pentru cei din zonele izolate, procentul ajunge la 20%. 
Dacă autoritățile nu vor găsi bani și pentru majorarea salariilor infirmierelor, biologilor, farmaciștilor și 
personalului auxiliar din spitale, sindicaliștii amenință că blochează activitatea în sistem. 
“Se poate modifica plafonul de 30% fără nicio problemă. (...) Nu este corect să dezbini pe cei care creează actul 
medical sau de îngrijire, nu este corect ca unora să le dai și altora să nu le dai”, a subliniat președintele Federației 
Sanitas, Leonard Bărăscu. 
Sorina Pintea, ministrul Sănătății: “Salariile cresc conform grilelor din legea cadru, sporurile se aplică cu limitarea 
sumei la 30% pe ordonator principal de credite, conform legii. (...) În aprilie vom vedea exact cum stă situația”. 
Sindicaliștii pregătesc proteste de amploare la sfârșitul lunii aprilie. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Grilă nouă de salarizare: Guvernul a modificat sporurile personalului din sănătate 
Guvernul a aprobat, joi, regulamentul cadru care stabileşte locurile de muncă, categoriile de personal şi mărimea 
concretă a sporurilor pentru condiţii de muncă pentru familia ocupaţională ”sănătate şi asistenţă socială”. 
Legea 153/2017 prevede un nivel maxim al sporurilor acordate în sistemul sanitar şi de asitenţă socială la 30% din 
suma salarilor de baza la nivelul ordonatorilor principali de credite. 
Anexele 1-9 din regulamentul cadru aprobat stabilesc procentele diferenţiate pe locuri de muncă şi categorii de 
personal, în funcţie de condiţiile specific aferente fiecărui loc de muncă, respectiv: 
- locuri de muncă cu condiţii periculoase: 15% până la 25%, 
-locuri de muncă cu condiţii deosebit de periculoase: 35% până la 85%, 
-locuri de muncă cu condiţii periculoase sau vătămătoare: 5% până la 15%, 
- locuri de muncă cu condiţii grele de muncă: 10% până la 15%, 
- personal care îşi desfăşoară activitatea cu surse de radiaţii sau generatoare de radiaţii în condiţii periculoase: 
până la 30%, 
- personal care îşi desfăşoară activitatea în unităţile sanitare cu specific deosebit: 10% până la 15%, 
- personal care lucreaza în unităţi sanitare aflate în localităţi izolate: până la 20%, 
- locuri de muncă cu condiţii deosebite, cum ar fi stress sau risc: 5% până la 15%, 
- personal care îşi desfăşoară activtatea în unităţile de asitenţă socială/ centre cu sau fără cazare: 7,5% până la 
75%. 
Locurile de muncă, categoriile de personal şi mărimea concretă a sporurilor se stabilesc la nivelul fiecărui 
ordonator principal de credite, cu consultarea sindicatelor sau, după caz, a reprezentanţilor salariaţilor, având la 
bază buletinele de determinare prin expertizare a locurilor de muncă. 
(Sursa: Mediafax) 
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 CFR Marfă este blocată financiar între creanţe şi datorii. Sindicatele cer medierea Preşedinţiei 
CFR Marfă are de plătit datorii de 835,8 milioane de lei către CFR SA (adinistratorul infrastructurii feroviare), dar 
are şi de încasat creanţe de 650,5 milioane de lei de la diverşi clienţi, fiind prinsă într-un blocaj financiar periculos. 
Sindicatele cer Preşedinţiei medierea conflictului. 
Pe de-o parte, CFR Marfă este somată să plătească o serie de facturi şi are conturile blocate, iar de cealaltă parte 
are de încasat sume consistente de la clienţi care se află ori în insolvenţă, ori în faliment, astfel că şi conturile 
acestora sunt blocate. 
„Din această cauză, a blocării conturilor inclusiv la clienţii de la care trebuie să încaseze bani, societatea CFR Marfă 
riscă să nu poată plăti salariile celor 7.500 de angajaţi tocmai acum, în pragul Sărbătorilor de Paşte”, a declarat joi, 
într-o conferinţă de presă, preşedintele Federaţiei sindicale a Mecanicilor de Locomotivă (FML), Iulică Măntescu. 
El a precizat că a transmis, zilele trecute, o serie de Scrisori Deschise către preşedinţii Senatului şi Camerei 
Deputaţilor, dar şi către Preşedinţia României, solicitând adoptarea urgentă a unor soluţii de redresare a situaţiei. 
În Scrisoarea Deschisă adresată preşedintelui României, Klaus Iohannis, conducerea FML semnalează blocajul 
creat la CFR Marfă şi solicită medierea acestui conflict. „Vă rugăm să interveniţi, în calitatea constituţională de 
autoritate de mediere, pentru soluţionarea situaţiei conflictuale create, credem noi, de deciziile greşite ale 
decidenţilor politici cu privire la sistemul feroviar din România”, se arată în documentul citat. 
Federaţia sindicală atrage atenţia că societatea CFR Marfă are, pe lângă rolul comercial de transport, cu o cotă de 
37,8% din transporturile feroviare de marfă, şi un rol strategic, asigurând transporturi militare. „Societatea 
Naţională de Transport Feroviar de Marfă - SNTFM - CFR Mafră SA este o entitate strategică a Statului Român, cu 
un rol foarte important în asigurarea transporturilor militare pe teritoriul României atât pe timp de pace, cât şi în 
eventualitatea unui conflict armat. În acest context, evoluţiile majore ale societăţii sunt atent monitorizate de 
către Consiliul Suprem de Apărare a Ţării. În ultimul timp, SNTFM CFR Marfă SA este supusă unor presiuni şi 
constrângeri din partea gestionarului infrastructurii feroviare (Compania Naţională CFR SA) din cauza unor datorii 
ale operatorului naţional de transport feroviar de marfă către CN CFR SA”, menţionează sindicaliştii. 
„Trebuie subliniat şi faptul că acumularea datoriei către CFR SA este în mare parte consecinţa neplăţii de către o 
serie de societăţi cu capital de stat a serviciilor prestate de CFR Marfă, nivelul actual al creanţelor operatorului 
naţional fiind de circa 350 000 000 lei. Deşi au avut loc o întâlniri între conducerile celor două societăţi începând 
cu data de 5 martie 2018, până la ora actuală nu s-a reuşit să se găsească o soluţie agreată de comun acord, 
opiniile expuse fiind chiar divergente şi neconstructive pentru ambele părţi”, au mai precizat liderii FML în 
Scrisoarea Deschisă adresată preşedintelui României. 
Potrivit FML, activitatea CFR Marfă s-ar putea opri în orice moment, pentru că CFR SA poate interzice accesul 
trenurilor pe liniile pe care le administrează, dacă transportatorul întârzie plata taxei de utilizare a infrastructurii 
(TUI). Deocamdată, CFR SA nu a luat decizia de a uza de prevederile reglementării sus-menţionate. Dar „această 
măsură, o dată pusă în aplicare, ar avea conecinţe de neimaginat pentru CFR Marfă şi ar genera importante 
perturbări ale economiei naţionale, datorită faptului că CFR Marfă asigură aproximativ 37,85% din traficul feroviar 
de marfă şi în special transportul mărfurilor de masă (cărbune, minereu, produse petroliere, etc), precum şi a 
transporturilor militare (care în ultimii ani au înregistrat o creştere importantă) pentru care CFR Marfă are 
încheiată o convenţie specială cu MApN. Totodată aplicarea acestei măsuri, de către CFR SA, a suspendării 
accesului la infrastructura feroviară a CFR Marfă până la achitarea datoriilor restante ar însemna practic oprirea 
activităţii acestei companii, şi auto-blocarea parţială a activităţii gestionarului infrastructurii. Lucru care ar putea 
ridica unele acuzaţii privind intenţia de afectare a economiei naţionale (CFR Marfă deţine totuşi peste 37% din 
totalul traficului feroviar de marfă, la nivelul indicatorului tren km) şi de favorizare a operatorilor de transport 
feroviar concurenţi care vor putea astfel prelua contractele acesteia”, mai arată sindicaliştii. 
În fine, „menţionăm că în data de 22 martie Compania Naţională CFR SA a blocat toate conturile bancare ale CFR 
Marfă şi a instituit popriri şi asupra conturilor clienţilor acesteia, punând în acest mod societatea într-o situaţie 
deosebit de dificilă, în relaţiile cu clienţii şi făcând imposibilă participarea societăţii la licitaţii importante pentru 
contracte de transport, licitaţii care urmează a se desfăşura în zilele următoare. Blocarea conturilor societăţii char 
înaintea acestor licitaţii creează suspiciuni cu privire la corectitudinea acestei măsuri dispuse de gestionarul 
infrastructurii. În acelaşi timp, s-au blocat şi drepturile salariale ale celor 7.500 de salariaţi ai CFR Marfă scadente 
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în data de 30 martie. Privarea salariaţilor, în pragul sărbătorilor pascale, de drepturile cuvenite pentru munca 
depusă, va genera grave convulsii sociale cu urmări greu de apreciat”, atenţionează autorii documentului. 
La conferinţa de presă, preşedintele FML a menţionat că, în situaţia în care nu se vor găsi soluţii la problemele 
astfel semnalate, sindicatele vor declanşa ample acţiuni de protest, prima dintre acestea - pichetarea Ministerului 
Transporturilor - fiind programată pentru data de 5 aprilie, ora 10.00. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Marincea, purtătorul de cuvânt al Serviciului Român de Informaţii: Vineri se publică protocolul dintre SRI şi 
Parchetul General/ Ofiţerii SRI nu au efectuat anchete penale alături de procurori 
Ovidiu Marincea, purtătorul de cuvânt al Serviciului Român de Informaţii, a declarat, joi, seara, într-un interviu 
pentru B1 TV, că vineri urmează să fie publicat, pe site-ul instituţiei, protocolul din 2009 încheiat între SRI şi 
Parchetul General şi a adăugat că ofiţerii SRI nu au efectuat anchete penale împreună cu procurorii, atribuţia 
acestora fiind aceea de a furniza informaţii către parchete. 
"Mâine (vineri- n.r.), a semnat deja domnul director, dar mâine va fi publicat protocolul din 2009, dintre Parchetul 
General şi Serviciului Român de Informaţii. (...) Nu protocolul cu DNA, pentru că SRI nu a încheiat niciun protocol 
cu DNA, ci cu Parchetul General", a declarat Ovidiu Marincea. 
Întrebat dacă ofiţerii SRI au efectuat anchete penale alături de procurori, Ovidiu Marincea a spus:" Răspunsul este 
nu. Nu, protocolul nu prevede ca ofiţerul SRI să îşi aroge atribuţii altele decât cele prevăzute de lege. (...)Nu veţi 
avea surprize citind acest protocol pentru că veţi constata că se vorbeşte despre regulile pe care trebuie să le 
respecte ambele instituţii atunci când aplică legea. Se vorbeşte despre drepturile cetăţenilor care trebuie 
respectate în acest protocol. Sunt invocate decizii ale CAST şi nu cred că veţi găsi ceva ilegal". 
Marincea a explicat că ofiţerii SRI au atribuţia de a furniza informaţii către procurori, urmând, mai departe, ca 
parchetul să decidă ce au de făcut cu acele date. 
"Foarte mulţi oameni şi-au imaginat că ofiţerii SRI ar fi putut să îşi depăşească atribuţiile, însă, ofiţetii SRI au 
furnizat informaţii, potrivit legii, procurorilor, iar procurorii, cu acele informaţii, trebuia să producă probe pe care 
să le furnizeze ulterior instanţelor de judecată. (...) Dacă există un caz de derapaj, ne arătăm toate disponibilitatea 
şi nu vrem să muşamalizăm un astfel de caz dacă există", a precizat Marincea. 
Purtătorul de cuvânt al Serviciului Român de Informaţii a exlicat că protocoalele dintre SRI şi alte instituţii nu sunt 
decât norme de aplicare a legii. 
"Aceste protocoale (...) reprezintă acorduri bilaterale sau multilaterale cu mai multe instituţii ale statului, care 
stabilesc metode de aplicare a cooperării dintre aceste instituţii, nu pe lângă lege, nu dând atribuţii suplimentare 
nici Serviciului Român de Informaţii, nici celorlalte instituţii, ci punând în aplicare legea. Sunt norme de lucru. (...) 
Majoritatea instituţiilor manipulează documente cu caracter clasificat, iar SRI este autoritate naţională pentru 
protecţia acestor documente cu caracter clasificat", a mai spus reprezentantul SRI. 
De asemenea, acesta a confirmat că SRI-ul are protocoale încheiate şi cu alte instituţii ale statului, cum ar fi CNAS, 
Agenţia de Plăţi şi Inspecţie Socială, AJOFM, Inspecţia Muncii sau Ministerul Culturii. 
Purtătorul de cuvânt al Serviciului Român de Informaţii a precizat că protocolul încheiat în 2009 între SRI şi 
Parchetul General nu se mai aplică după decizia 61/20216 a Curţii Constituţionale, menţionând că declasificarea 
acestuia nu mai poate afecta securitatea naţională în niciun fel. 
Marţi, Parchetul General a anunţat că a fost finalizată analiza privind procedura de desecretizare a protocolului 
încheiat între instituţie şi SRI, concluzia fiind aceea că sunt îndeplinite condiţiile legislaţiei în vigoare pentru 
declasificarea documentului. 
"Având în vedere discuţiile din spaţiul public referitoare la declasificarea protocolului de cooperare în domeniul 
securităţii naţionale încheiat în anul 2009 între Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi Serviciul 
Român de Informaţii, Biroul de informare şi relaţii publice este abilitat să comunice următoarele: La nivelul 
Ministerului Public a fost finalizată analiza aspectelor legale privind procedura de desecretizare, concluzia fiind că 
sunt îndeplinite condiţiile prevăzute de legislaţia în vigoare pentru declasificarea documentului menţionat. În 
acest moment, având în vedere concluzia analizei, Ministerul Public aşteaptă punctul de vedere al Serviciului 
Român de Informaţii, astfel cum prevede procedura de declasificare a documentelor cu acest regim juridic, punct 
de vedere care a fost solicitat în scris instituţiei cosemnatare. Reamintim faptul că protocolul în cauză a fost 
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încheiat în cadrul normativ în vigoare la data semnării, în limita şi competenţele specifice prevăzute de lege", au 
precizat reprezentanţii Parchetului General, într-un comunicat de presă. 
Precizările vin după ce Claudiu Manda, şeful Comisiei de Control SRI, a declarat că a discutat din nou cu directorul 
Serviciului Român de Informaţii, care este de acord cu desecretizarea protocolului încheiat de SRI cu Parchetul 
General, dar că trebuie să existe un accept şi din partea acestei instituţii. 
"Am avut încă o discuţie cu directorul SRI, faţă de situaţia anterioară a ajuns la concluzia că toate articolele din 
protocol pot să fie declasificate şi prezentate în spaţiul public.A rămasca astăzi sau mâine, SRI să trimită la 
Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie acordul lor de a desecretiza. Prootocolul este încheiat între Parchet 
şi SRI, nu între SRI şi Parchet, are număr secret la SRI şi la Parchet şi este clar că va fi nevoie şi de acordul 
Parchetului pt a fi prezentat publicului", a declarat Claudiu Manda. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 EXCLUSIV Inspecţia Judiciară şi CSM ajung în instanţă după controlul la DNA. Gheorghe Stan: Procurori ar fi 
eliminat din raport anumite constatări faptice, ceea ce relevă un precedent periculos 
Inspecţia Judiciară a acţionat în instanţă CSM, în cazul raportului de control de la DNA, după ce Secţia de procurori 
ar fi eliminat din raport anumite constatări faptice, ceea ce relevă un precedent periculos, a declarat, pentru 
MEDIAFAX, inspectorul-şef adjunct al Inspecţiei, Gheorghe Stan. 
„Pot să confirm că, în acest moment, există înregistrată pe rolul instanţei de contencios administrativ o acţiune a 
Inspecţiei Judiciare prin care contestăm hotărârea Secţiei pentru Procurori a CSM, de aprobare a raportului de 
control al DNA. Am făcut acest demers pentru că, în opinia conducerii, acest precedent este unul periculos pentru 
independenţa Inspecţiei Judiciare, cât şi a inspectorului judiciar”, a declarat inspectorul-şef adjunct al Inspecţiei 
Judiciare, Gheorghe Stan, exclusiv pentru MEDIAFAX. 
Dosarul se află pe rolul Curţii de Apel Bucureşti, iar acţiunea Inspecţiei Judiciare a fost înregistrată în 27 februarie 
2018. 
Concret, în şedinţa din 19 februarie 2018, Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a 
respins o plângere a Inspecţiei Judiciare, ce făcea referire la faptul că unele obiecţiuni privind controlul la DNA nu 
au fost luate în considerare. 
Reprezentanţii Inspecţiei Judiciare acuză, în plângerea depusă Consiliului, că „aprobarea parţială a obiecţiunilor 
formulate de către DNA şi excluderea din conţinutul raportului de control a aspectelor care fac obiectul unor 
sesizări din oficiu ale Inspecţiei Judiciare, precum şi a unor constatări efectuate de către inspectori judiciari sunt 
nelegale (...) Cenzurarea, în modalitatea reţinută prin Hotărâre, a dreptului factorilor de conducere de a-şi 
exprima părerea în exercitarea atribuţiilor prevăzute de art 64 alin. 6 din Regulamentul privind normele pentru 
efectuarea lucrărilor de inspecţie de către Inspoecţia Judiciară este de naturăă a aduce atingere independenţei 
acestora”, se arată în documentul postat pe pagina de Facebook a instituţiei. 
Inspectorul-şef adjunct al Inspecţiei Judiciare, Gheorghe Stan, a oferit, pentru MEDIAFAX, detalii şi despre 
înregistrarea discuţiei pe care a avut-o cu procurorul Mihaela Focică, în care aceasta acuza presiuni din partea 
procurorului-şef DNA, dar şi detalii despre procurorii care anchetează dosarele lui Liviu Dragnea şi Sebastian 
Ghiţă. 
Agenţia MEDIAFAX va prezenta integral interviul în cursul zilei de vineri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis a anunţat când va face publică DECIZIA pe care a luat-o asupra cererii de revocare a şefei DNA, 
Codruţa Kovesi 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat vineri, la Bruxelles, că va spune public ce decizie a luat în cazul cererii de 
revocare a Laurei Codruţa Kovesi abia după Paşte. 
"Cu certitudine la momentul potrivit voi lua o decizie. Acum pot să spun că decizia nu va fi luată înainte de 
sărbători, ci mai degrabă după Paşti. Cum va suna decizia , voi explicita într-o declaraţie publică, dar cu siguranţă 
în luarea deciziei mă voi inspira din toate documentele puse la dispoziţie şi de o parte şi de alta", a declarat Klaus 
Iohannis. 
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Ministrul Tudorel Toader a cerut revocarea Laurei Codruţa Kovesi din funcţia de procuror şef al DNA în baza unui 
raport care conţine 20 de puncte negative. Secţia de procurori din CSM a dat aviz negativ solicitării. 
Decizia finală este la preşedintele Klaus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR dezbate pe 19 aprilie noile sesizări privind modificările aduse legilor Justiţiei 
Curtea Constituţională a României urmează să discute, pe 19 aprilie, noile sesizări privind modificările aduse 
legilor Justiţiei, au precizat, pentru AGERPRES, oficiali din CCR. 
 
Parlamentarii PNL şi USR au depus pentru a doua oară sesizare la Curtea Constituţională privind legile Justiţiei, 
adoptate în această săptămână şi de Senat. 
 
"Am depus la Secretariatul General al Camerei Deputaţilor sesizările pe reglementările reexaminate cu privire la 
legile Justiţiei. Am sesizat din nou CCR, pentru că, în mod evident, ceea ce au făcut colegii din majoritatea 
parlamentară, respectiv cei de la PSD-ALDE-UDMR, în procedura de reexaminare, nu are nicio legătură cu ceea ce 
a scris CCR în cele trei decizii", a anunţat, joi, deputatul liberal Gabriel Andronache. 
 
Potrivit acestuia, PNL şi USR au constatat 37 de motive de neconstituţionalitate: la Legea 303 privind statutul 
magistraţilor sunt 22, la Legea 317 referitoare la CSM - nouă, iar în cazul Legii 304 privind organizarea judiciară - 
şase motive de neconstituţionalitate. Acestea au fost identificate plecând de la chestiuni care ţin de modul în care 
au fost adoptate noile reglementări, a precizat el. 
Documentul este împărţit în trei sesizări, pe fiecare lege. 
 
În sesizarea referitoare la modificarea Legii 303/2004 privind statutul magistraţilor, semnatarii susţin că 
Parlamentul şi-a depăşit limitele stabilite prin Decizia Curţii nr. 45/2018, modificând şi alte dispoziţii, care nu se 
află în legătură indisolubilă cu prevederile declarate neconstituţionale. 
 
Conform sursei citate, prevederile regulamentare încălcate, art. 134 din Regulamentul Camerei Deputaţilor şi art. 
149 din Regulamentul Senatului, conţin dispoziţiile exprese referitoare la competenţa exclusivă de dezbatere şi 
adoptare a raportului de specialitate în procedura de reexaminare după declararea ca neconstituţională a unei 
legi. 
 
"Nu există niciun text regulamentar derogatoriu de la aceste norme regulamentare cu caracter imperativ. Mai 
mult, menţionăm că niciun obiectiv din cele prezentate în art. 1 al Hotărârii Parlamentului nr. 69/2017 privind 
constituirea Comisiei speciale comune a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru sistematizarea, unificarea şi 
asigurarea stabilităţii legislative în domeniul Justiţiei nu prevede competenţa acestei comisii de a dezbate şi 
adopta un raport cu privire la legea de modificare a Legii nr. 303/2004 în procedura de reexaminare. Suntem în 
situaţia încălcării evidente a principiului legalităţii derivat din (...) Constituţie, potrivit căruia 'în România, 
respectarea Constituţiei, a supremaţiei sale şi a legilor este obligatorie", deoarece dispoziţiile regulamentelor 
parlamentare au caracter infraconstituţional, fiind aplicabilă, de-a întregul, obligaţia constituţională evidenţiată 
anterior. Termenul de 3 zile între data distribuirii raportului şi data dezbaterilor (...) nu a fost respectat", se spune 
în document. 
 
Sesizarea la Curtea Constituţională cu privire la modificarea Legii nr. 304/2004 privind organizarea judiciară 
reclamă în principal încălcarea art. 1 alin. (5) şi ale art. 147 alin. (2) şi (4) din Constituţie. 
 
"Faptul că Parlamentul a înfiinţat o Comisie comună a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru sistematizarea, 
unificarea şi asigurarea stabilităţii legislative în domeniul Justiţiei şi faptul că în această Comisie se dezbat legi de 
modificare şi completare a Legii nr. 303/2004, 304/2004 şi 317/2004 nu se poate constitui într-un argument 
pentru a justifica adoptarea de amendamente de corelare între dispoziţiile celor trei legi de modificare şi 
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completare, corelările putând fi realizate numai cu dispoziţii din fondul activ al legislaţiei. Numai o astfel de 
interpretare poate să fie acceptată prin raportare la competenţa Curţii Constituţionale de a verifica 
constituţionalitatea legilor adoptate de Parlament (...). Or, în acest caz, respectarea de către Parlament a 
Constituţiei, a supremaţiei sale şi a legilor presupune raportarea la acele legi care sunt în vigoare, nu la acelea 
care nu au parcurs tot procesul legislativ, nefiind promulgate de preşedintele României", se mai arată în 
document. 
 
În sesizarea cu privire la modificarea şi completarea Legii nr. 317/2004 privind organizarea şi funcţionarea 
Consiliului Superior al Magistraturii, PNL şi USR sesizează faptul că nu a fost respectată competenţa exclusivă a 
comisiilor permanente în procedura specială de reexaminare după controlul de constituţionalitate, aşa cum este 
prevăzut în regulamentele celor două Camere.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Guvernatorul BNR, despre Comisia pentru aderarea la moneda euro: Suspendă activitatea altui comitet 
Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, a declarat joi, în comisia Economică din Senat, că actuala comisie pentru 
aderarea la moneda euro suspendă activitatea altui comitet, dar este un lucru bun, deoarece "BNR n-are cum să 
facă acest lucru singură". 
"Comisia pentru pregătiea României pentru trecerea la moneda unică. Am văzut proiectul de ordonanţa şi l-am şi 
semnat. Am înţeles două lucruri esenţiale. Această comisie suspendă activitatea altui comitet, nu e vorba doar de 
comitetul nostru. Acolo s-a discutat şi despre detalii, cum se face alimentarea cu bancnote a României. Comitetul 
guvernamental de trecere la euro care funcţiona şi copreşedinţi erau premierul României şi Guvernatorul BNR a 
fost suspendat cât funcţionează această comisie. Scopul comisiei este obţinerea consensului naţional. Sunt pentru 
acest lucru. Am lucrat în 2002 la o astfel de strategie. BNR n-are cum să facă acest lucru singură. Suntem co-
preşedinte cu vicepremierul României. Acest lucru înseamnă şi etapele legislative", a declarat Mugur Isărescu. 
"Sunt aproape 20 de amendamente care trebuie aduse Legii BNR pentru a ne putea integra în zona euro. Aceste 
amendamente sunt exact în direcţia opusă. În consecinţă, comitetul de trecere la zona euro este suspendat, iar cel 
de la BNR funcţionează pur tehnic. Am decis să invităm câte un reprezentant al partidelor politice. Comitetul 
nostru funcţionează din 2010, dar trebuie să deschidem mai mult Comitetul nostru către public",a mai spus Mugur 
Isărecu, în Parlament. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, în data de 19 martie, că va fi înfiinţată Comisia Naţională pentru 
Aprobarea Planului de Fundamentare şi de aderare la Euro până în 2024, din care vor face parte reprezentanţi ai 
Academiei Române, Preşedinţiei, Guvernului, societăţii civile şi ai altor instituţii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea avertizează: Ăsta nu e guvern alandala. Nu mai e de joacă cu descentralizarea. Dacă nu îşi asumă, nu 
pot sta în guvern ca miniştri/ UPDATE: Discuţii la Palatul Victoria 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a transmis un avertisment miniştrilor din Cabinetul Dăncilă, spunând că cine nu îşi 
asumă, inclusiv problemele legate de descentralizare, nu poate fi membru al Cabinetului. Liviu Dragnea va discuta 
joi cu miniştri pe această temă. 
UPDATE ora 17.32: Liviu Dragnea a ajuns la Palatul Victoria unde va discuta cu miniştrii despre descentralizare 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a ajuns, la ora transmiterii ştirii, la Palatul Victoria, acesta urmând să discute cu 
miniştrii Cabinetului Dăncilă problema descentralizării. 
Printre miniştrii care au venit Guvern se numără Carmen Dan- ministru de Interne, vicepremierul şi ministru al 
Dezvoltării, Paul Stănescu, Graţiela Gavrilescu- ministrul Mediului, Tudorel Toader- ministrul Justiţiei, Petre Daea- 
ministrul Agriculturii, Lia Olguţa Vasulescu- Ministerul Muncii şi Sevil Shhaideh, care în prezent este consilier 
îaparatul de lucru al premierului, dar care a deţinut funcţia de ministru al Dezvoltării, fiind susţinută de Liviu 
Dragnea. 
"Discuţia nu va fi complicată, nu sunt un om dur, dar sunt riguros şi exigent şi nu mă pot uita în ochii 
dumneavoastră peste doi ani să să spun: <<nu am putut, că nu au vrut miniştrii>>", a declarat joi, Liviu Dragnea. 
Acesta a transmis şi un avertisment către miniştrii din Cabinetul Dăncilă. 
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"Ei când au acceptat să fie miniştri, au acceptat toate problemele de guvernare. (...) Ori susţin programul de 
guvernare pe care l-au asumat şi dau drumul la dezvoltarea sectorială, ori dacă nu îşi asumă nu mai pot sta în 
guvern. Ăsta nu e guvern alandala, ci unul care pune în practică un program de guvernare complicat. Nu mai e de 
joacă cu descentralizarea", a mai spus Dragnea. 
Preşedintele PSD va avea joi, la Palatul Victoria, o discuţie cu miniştrii pe tema descentralizării. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul va modifica a patra oară Codul Fiscal, prin ordonanță de urgență 
Guvernul ar urma să discute în şedinţa de joi o Ordonanţă de Urgenţă care vizează mai multe modificări ale 
Codului fiscal, printre care posibilitatea ca firmele să opteze pentru impozitul pe profit sau cifra de afaceri dacă se 
încadrează sub plafonul de un milion de euro. Tot în şedinţa de joi a Cabinetului Dăncilă, ar urma să fie discutată 
posibilitatea ca salariile bugetarilor să fie plătite înaintea vacanţei de Paşte. 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a explicat, miercuri, că una dintre principalele modificări este impunerea 
unui plafon de un milion de euro sub care firmele pot să opteze în a fi impozitate pe cifra de afaceri sau pe 
impozitul pe profit, cu condiţia să aibă doi angajaţi şi capital social de minimum 45.000 de lei.  
O altă propunere vizează rambursarea taxei de mediu doar pe baza unei cereri care să conţină codul numeric 
personal. 
„O altă modificare este aceea de a simplifica atunci când se solicită rambursarea taxelor de mediu. Astăzi, oamenii 
depun o serie de documente în copie ca dovadă şi simplificarea constă în faptul că acele persoane care doresc 
recuperarea acelor sume s-o facă doar prin simpla depunere a unei cereri în care este CNP-ul, iar noi verificăm 
baza de date că plata s-a făcut de către acea persoană şi să primească banii fără alte documente”, a mai spus 
Teodorovici, relatează News.ro.  
Potrivit acestuia, Ordonanţa de Guvern care va fi discutată în şedinţa de joi include şi alte modificări „care ajută 
mediul economic şi ajută consumatorii”.  
Ministrul Finanţelor a susţinut că după 1 ianuarie 2019 nu ar mai trebui modificat Codul fiscal, pentru a se asigura 
stabilitate, iar până atunci eventualele modificări trebuie să fie „doar în beneficiul economiei”. 
„Doar dacă mai apar urgenţe vizavi de Codul fiscal să mai facem astfel de modificări. În caz contrar, efectiv, 
analizăm întregul Cod fiscal şi Codul de procedură fiscală articol cu articol, va fi în dezbatere publică şi o discuţie 
foarte clară cu toţi cei avizaţi, iar la final de iunie să postăm public forma finală a celor două acte normative 
extrem de importante pentru economie. Lăsăm iulie, august, septembrie, pentru o dezbatere publică şi mai largă, 
iar undeva pe final de an să adoptăm ultima modificare a Codului fiscal, dar, repet, doar măsuri care sunt în 
beneficiul economiei şi nimic altceva. După 1 ianuarie, să nu ne mai ţinem de Codul fiscal pentru că e nevoie de 
stabilitate”, a mai spus Eugen Teodorovici.  
Tot în şedinţa de joi a Cabinetului Dăncilă, ar urma să fie discutată posibilitatea ca salariile celor peste un milion 
de bugetari să fie plătite mai devreme, înaintea vacanţei de Paşte. 
„Noi analizăm această propunere la nivelul Guvernului. Dacă va fi cazul să fie luată o astfel de decizie, se va 
anunţa în şedinţa de Guvern de joi”, a declarat, marţi, la Antena 3, ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
Ministrul a subliniat, însă, că măsura va fi luată doar în condiţiile în care statul îi va trata în mod egal atât pe 
angajaţi, cât şi pe pensionari. 
Vacanţa de Paşte va fi în perioada 6-9 aprilie. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Isărescu, explicaţii pentru creşterea preţurilor: Suntem acuzaţi că am dat cu capul precum berbecul în 
creşterea economică / Cu sprijinul politicii fiscale credem că putem aduce rata inflaţiei la 3,5% 
Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, a declarat joi, în comisia Economică din Senat, că BNR nu are control asupra 
preţurilor stabilite de Guvern, ci poate interveni pe alte căi. Guvernatorul a explicat şi majorarea dobânzii de 
politică monetară. 
"După cum s-a menţionat în analizele noastre, inclusiv în raportul pe luna februarie, majorarea inflaţiei în ultimul 
trimestru a fost generată de şocuri adverse din partea ofertei, precum şi şocuri externe. Au generat creştei de 
preţuri la gaze naturale, energie electrică, majorarea accizei la carburanţi. Influenţe similare au provenit din 
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dinamica preţurilor la legume, ouă, înregistrate şi la nivel european, precum şi majorarea preţului tutunului anul 
anterior. Acestuia Ii s-a adăugat şi epuizarea măsurilor tranzitorii, februarie 2017, scăderea cotei standard la TVA. 
Cu alte cuvinte, dacă am fi calculat evoluţia inflaţiei fări impactul fiscal acesta ar fi fost anul trecut mai ridicat. 
Creşterile lunare ale preţurilor de consum în ultimele luni, concretizate în creşterea ratei inflaţiei relevă şi impact în 
majorarea costurilor salariale. În acest context şi în lipsa unei reacţii prompte a politicii monetare ar fi existat 
riscul ca ulterior readucerea indicatorului inflaţiei în intervalul asociat ţintei, urmând să aibe efecte economice şi 
sociale nocive", a declarat Mugur Isărescu, guvernatorul BNR. 
Acesta susţine că Banca Naţională nu poate influenţa deciziile guvernanţilor, ci poate interveni pe alte căi. 
"S-a pus întrebarea de ce BNR a majorat dobânda de politică monetară. Situaţia din România diferă de alte ţări. O 
primă diferenţă e că rata inflaţiei se află în interiorul intervalului ţinţit, În timp ce în România e la 4,7%. În prezent 
rata e la 1,8 în cehia, 1,4% în Polonia şi 1,9% Ungaria. Aşa este am avut o inflaţie negativă, dar cum vă spuneam, 
adevărata inflaţie a fost ecranată de măsuri fiscale, reducerea TVA. Dacă am calcula rata inflaţiei fără impact 
fiscal, în ultima jumătate a anului trecut a fost chiar pozitivă. Noi ţintim inflaţia cu instrumente indirecte. Nu avem 
nicio influenţă asupra preţurile administrate, cele stabilite de Guvern. N-avem putere asupra politicii fiscale. 
Factorul pe care îl putem controla este o parte a cererii agregate pe care îl influenţăm cu instrumente indirecte. 
Mai putem să folosim şi măsuri mai puţin ortodoxe, limite maxime de împrumut pentru persoane fizice şi juridice. 
Responsabili pe partea ofertei sunt factorii externi pe care n-ai cum să-I controlezi. Dacă, de exemplu, creşte preţul 
la ţiţei, apare o mare întrebare, dacă este bine ca politica monetară să strângă în aşa măsură cererea agregată 
încât să dea în jos producţia a cest lucru să compeseze şocul exogen al creşterii preţului la ţiţei. Şocul trebie lăsat 
să existe şi Banca Centrală să se concentreze pe efectele secundare şi creşterea preţurilor exogenă să nu se 
transforme într-o inflaţie de fond. S-a reintrodus acciza la combustibil s-au înregistrat o creştere a preţurilor 
centrale. Nici acest lucru nu a fost tolerabil, pentru că fiind o inflaţie mică, chiar dacă a fost ecranată de reducerea 
TVA, noi am rămas în ţinta inflaţiei, 3,5%.", a mai spus Isărescu. 
"Suntem acuzaţi sau se sugerează că la începutul anului am dat cu capul precum berbecul în creşterea economică. 
Noi credem că reacţia noastră a fost corespunzătoare situaţiei, proporţionată cu riscurile care ne ameninţă şi că 
ea va da roade. Viziunile mai mult sau mai puţin pesimiste, conform căruia cursul se va duce într-un trend pe care 
nu pot să-l pronunţ, iar inflaţia la fel. În ultimul raport al FMI este o frază care spune că dacă politica monetară nu 
va fi încurajată de politica fiscală, Banca Naţonală nu poate decât să majoreze şi mai mult dobânda. Creşterea 
dobânzilor s-ar putea să fie singura alternativă", a declarat Mugur Isărescu, în faţa aleşilror din comisia Economică 
din Senat. 
Isărescu: Cu sprijinul politicii fiscale credem că putem aduce rata inflaţiei la 3,5% 
Guvernatorul BNR Mugur Isărescu a declarat joi, în Comisia Economică din Senat, că speră ca până la finalul anului 
rata inflaţiei să ajungă la 3,5%, în condiţiile în care acum este de 4,7%. Isărescu a explicat şi de ce s-au tipărit mai 
mulţi bani anul trecut decât în 2016. 
"Masa monentară nu intră numai numerar în circulaţie. Cea mai mare parte din creştere este că au crescut 
depozitele, oamenii au economisit mai mult. Apoi, dacă Guvernul majorează salariile şi nu există numerar ca să se 
plătească salariile cine este de vină. Deci Banca Centrală trebuie să acopere toate angajamentele făcute de 
Guvern. Nu priviţi tipărirea banului ca pe ceva ostentativ prin care invadăm economia cu bani. Al treilea motiv 
este că istoric au fost curente care au spus că există relaţie între masa monetară şi inflaţie, dar tot istoric, această 
relaţie este slabă", a declarat Mugur Isărescu, guvernatorul BNR. 
Acesta spune că inflaţia ar trebui să ajungă, la final de an, la 3,5%.. 
"Relaţia asta este foate complicată. De exemplu, masa moneetară a Băncii Centrale Europene, a avut o explozie a 
banilor tipăriţi. (…) Dacă băncile centrale din marile state, SUA, Anglia, UE, nu făceau acest lucru, atunci inflaţia se 
transforma într-o depresiune. Masa monetară în România n-a crescut mai mult ca în Cehia, Polonia şi Ungaria. 
Deci corelaţia între creşterea preţurilor şi masa monetară este mai complicată decât atât. Cu sprijinul politicii 
fiscale credem că putem aduce rata inflaţiei la 3,5% până la sfârşitul anului", a mai spus Mugur Isărescu. 
Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, participă, joi, la Comisia economică a Senatului, la o discuţie cu tema ”Evoluţia 
inflaţiei şi implicaţiile pentru economia României”, în contextul în care rata inflaţiei a crescut în februarie la 4.7% 
faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut. 
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La dezbatere vor fi prezenţi şi membrii Consiliului de Administraţie ai acesteia, viceguvernatorii Florin Georgescu 
şi Eugen Nicolăescu. 
"Este o premieră pentru Parlament în acest mandat, când Guvernatorul BNR răspunde invitaţiei pentru a dezbate 
împreună, profesionist şi transparent, situaţia economică a României. Astăzi nu vorbim politică. Încercăm 
împreună să găsim soluţii pentru viitor. Este o oportunitate şi pentru PSD-işti de a participa la o discuţie serioasă 
despre problemele economice ale ţării pentru că din punctul meu de vedere implementarea programului de 
guvernare ne-a adus în această situaţie", a scris pe Facebook, şeful Comisiei economice a Senatului, Florin Cîţu. 
Rata anuală a inflaţiei a urcat în februarie la 4,7% faţă de februarie 2017, iar faţă de ianuarie 2018 creşterea este 
de 0,3%. Inflaţia nu a mai urcat la acest nivel din anul 2013. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ROBOR își reia creșterea 
Indicele ROBOR la trei luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor în lei cu dobânda variabilă, a urcat 
joi pe piaţa interbancară la nivelul de 2,08%, de la 2,06% cât era miercuri.  
În ceea ce priveşte indicele la 6 luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare, acesta a rămas la nivelul 
înregistrat miercuri de 2,39%. O situaţie similară este şi în cazul ROBOR la nouă luni, care reprezintă rata dobânzii 
plătită la creditele în lei atrase de către băncile comerciale de la alte bănci comerciale, indicele fiind la nivelul din 
28 martie, respectiv 2,48%,  reiese din datele Băncii Naţionale a României (BNR), informează News.ro. 
Indicele ROBOR la 12 luni a rămas constant la 2,53%. Conform datelor BNR, la începutul acestui an, ROBOR se 
situa la 2,05% în condiţiile în care, în perioada similară a anului trecut indicatorul era la 0,87%. Cea mai mare 
valoarea a acestui indicator a fost înregistrată în luna octombrie a anului 2014, 2,20%. 
Indicele se stabileşte zilnic de BNR ca medie aritmetică a cotaţiilor practicate de zece bănci selectate de Banca 
Naţională.  
(Sursa: news.ro) 
 

 Legea care reglementează telemunca, promulgată de preşedintele Iohannis 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat decretul pentru promulgarea Legii privind reglementarea activităţii de 
telemuncă, anunţă Administraţia Prezidenţială. 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, anunţase că adoptarea proiectului de lege privind reglementarea activităţii 
de telemuncă permite oricărei persoane care lucrează pe calculator să facă acest lucru de acasă, precizând că ITM 
poate face verificari la domiciliu. 
„Practic, orice persoană care lucrează de pe calculator poate să o facă de acum înainte de acasă. Este pontat ca 
orice altă persoană care ar fi la serviciu, are contractul introdus în Revisal, are toate drepturile ca orice salariat, 
doar că lucrează de acasă”, a declarat ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, la finalul lunii februarie, în 
Parlament. 
Ministrul Muncii a afirmat că ITM poate să verifice dacă se respectă normele de securitate în muncă, precizând că 
„domiciliul se transformă într-un fel de birou”. 
„Angajatorul trebuie să verifice dacă se respectă acasă toate normele de securitate de muncă şi Inspectoratele 
Teritoriale de Muncă pot să facă verificări. Practic, domiciliul se transformă într-un fel de birou. Este exact ca şi 
cum ai lucra într-un birou, la angajator, doar că o faci de acasă. ITM poate să verifice dacă se respectă normele de 
securitate în muncă”, a precizat Lia Olguţa Vasilescu, întrebată dacă ITM poate face verificări la domiciliul 
angajaţilor. 
Lia Olguţa Vasilescu a precizat la solicitarea jurnaliştilor că "activitatea de videochat nu este reglementată prin 
această lege". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Se scumpesc gazele din 1 aprilie pentru o mare parte din populaţie. Cu cât vor creşte preţurile 
Comitetul de reglementare al Autorităţii Naţionale de Reglementare în domeniul Energiei - ANRE - a aprobat, joi, 
preţurile pentru gazelor la clienţii casnici, stabilind că de la 1 aprilie aceste costuri nu se vor schimba decât în cazul 
clienţilor Engie - cu 10%, respectiv cu 20-25 de lei. 
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Potrivit ANRE, începând de la 1 aprilie, preţurile pentru furnizarea reglementată a gazelor naturale vor înregistra 
următoarea evoluţie: 
- pentru 34 din cei 36 de operatori economici deţinători de licenţă de furnizare a gazelor naturale care au şi clienţi 
reglementaţi, preţurile aplicate clienţilor casnici reglementaţi rămân aceleaşi 
- pentru operatorul economic Engie România SA se va înregistra o creştere de preţ pentru furnizarea 
reglementată aplicată clienţilor casnici, creştere datorată, în principal, corecţiilor aplicate pentru perioada 
trimestrul IV 2016 - trimestrul I 2018, când preţul practicat a fost mai mic decât costurile aferente furnizării, ceea 
ce însemnă o creştere de 1,2 bani/kWh, de la 11,8 la 13 bani/kWh 
- în cazul operatorului economic E.ON Gaz Furnizare România SA, preţurile pentru furnizarea reglementată 
aplicată clienţilor casnici nu se modifică. 
Aşadar, scumpirea apare doar la clienţii casnici ai Engie, cu aproximativ 10%, de la 11,8 la 13 bani/kWh. Astfel că, 
în cazul unei gospodării abonate la Engie şi care are un consum mediu de 2.000 kWh pe lună, factura va creşte de 
la 236 la 260 de lei. 
Engie furnizează gaze în Bucureşti şi în 19 judeţe din sudul ţării - regiunile Muntenia, Oltenia şi Dobrogea. 
ANRE reaminteşte, într-un comunicat, că există un cadru legal care permite tuturor consumatorilor să îşi aleagă 
furnizorul de gaze naturale. „Procesul de schimbare a furnizorului este gratuit, nu implică modificări de ordin 
tehnic şi orice client final casnic de gaze naturale poate să treacă de la furnizarea în regim reglementat la 
furnizarea în regim concurenţial”, menţionează reglementatorul. 
ANRE a pus la dispozitie, la pagina proprie de internet, o aplicaţie web de comparare a preţurilor în domeniul 
gazelor naturale denumită „Comparator oferte-tip de furnizare a gazelor naturale”, instrument independent şi 
necomercial al cărui scop este sa permită compararea preţurilor de furnizare şi a condiţiilor oferite de furnizorii de 
gaze naturale, înainte de a alege un anume furnizor sau o anume ofertă-tip. 
Clienţii finali de gaze naturale au posibilitatea accesării directe a comparatorului de preturi în domeniul gazelor 
naturale, urmărind linkul http://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-de-tarife. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cota redirecționată din impozitul pe venit crește la 3,5% 
Entitățile non-profit și unitățile de cult care sunt furnizori de servicii sociale acreditați cu cel puțin un serviciu 
social licențiat vor beneficia de o cotă de 3,5% din impozitul pe venit datorat de persoanele fizice, față de 2,5% 
în prezent. 
"În cazul persoanelor fizice se majorează de la 2% la 3,5% cota din impozitul pe venit care poate fi donată pentru 
susținerea entităților non-profit și a unităților de cult care sunt furnizori de servicii sociale acreditați cu cel puțin 
un serviciu social licențiat", a spus joi premierul Viorica Dăncilă. 
 
Măsura este cuprinsă într-o Ordonanță de Urgență care prevede măsuri privind ONG-urile furnizoare de servicii 
sociale. "Astfel, microîntreprinderile care fac sposorizări pentru finanțarea organizațiilor non-profit, care sunt 
furnizori de servicii sociale acreditați la cel puțin un serviciu social licențiat, vor beneficia de deducerea sumelor 
aferente din impozitul pe venitul microîntreprinderilor până la nivelul de 20% din impozitul pentru trimestrul în 
care au fost înregistrate cheltuielile respective", a spus Dăncilă. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Fifor: Intenţia este ca România să devină hub regional în industria de apărare / România să pună pe agenda 
summit-ului NATO situaţia complexă de la Marea Neagră 
Ministrul Apărării, Mihai Fifor, susţine că intenţia autorităţilor este ca România să devină un hub regional în 
industria de apărare, astfel încât să fie ”refuncţionalizate” foarte multe dintre capacităţile acestei industrii, 
transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Mihai Fifor a declarat, joi, la Cluj-Napoca, la Divizia 4 Infanterie ”Gemina”, că există interes extrem de mare ca 
foarte mult din 2% din PIB alocat pentru Apărare să se întoarcă în industria naţională de apărare. 
„Există o iniţiativă depusă la Senat pentru preluarea de către Ministerul Apărării Naţionale a industriei de apărare 
din subordinea Ministerului Economiei. Este interes extrem de mare ca foarte mult din 2% din PIB alocat pentru 
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Apărare să se întoarcă în industria naţională de apărare. România nu a plecat la cumpărături cu banii din la buget, 
România doreşte să investească în industria de apărare astfel încât să refuncţionalizăm foarte multe dintre 
capacităile acestei industrii. Intenţia este ca România să devină un hub regional pentru industria de apărare”, a 
spus Fifor. 
Acesta a subliniat că a avut, marţi, discuţii în Croaţia cu ministrul Apărării, cu cel al Economiei şi cu premierul 
croat, astfel încât capabilităţile de apărare achiziţionate de Croaţia să poată fi deservite de industria 
românănească de apărare, pe partea de mentenanţă. 
„Avem capacitatea să facem lucrul acesta. Sunt discuţii avansate ca, îmreună cu parteneri regioali, să aplicăm pe 
programele UE să accesăm fonduri european pentru apărare”, a mai spus ministrul Apărării. 
Fifor: România să pună pe agenda summit-ului NATO situaţia complexă de la Marea Neagră 
România trebuie să pună pe agenda summit-ului NATO, care va avea loc în vară la Bruxelles, un subiect important 
şi anume situaţia complexă de la Marea Neagră, zonă unde Federaţia Rusă continuă să se întărească, declară 
ministrul Apărării, Mihai Fifor. 
Mihai Fifor a declarat, joi, la Cluj-Napoca, la Divizia 4 Infanterie ”Gemina”, într-o conferinţă de presă, că România 
este cel mai important furnizor de securitate de la Marea Neagră, iar împreună cu Polonia asigură echilibrul 
flancului estic al NATO. 
Advertisement 
”Vizita de la Divizia 4 Infanterie <Gemina> este una de pregătire pentru summitul NATO din această vară (de la 
Bruxelles – n.r.), ne interesează foarte mult ca în agenda summit-ului România să poată să pună un subiect 
important şi anume situaţia complexă de la Marea Neagră pe care Armata Română şi România ca aliat NATO 
trebuie să o gestioneze şi o face cu real succes. (…) Când spunem că România este cel mai important furnizor de 
securitate de la Marea Neagră nu spunem un lucru în van. Împreună cu Polonia asigurăm echilibrul flancului estic 
şi la Bruxelles România a ofertat pentru a deveni gazda unui comandament de 3 stele, lucru care ne-ar poziţia pe 
harta Alianţei ca jucător important în regiunea extrem de complicată a Mării Negre. După anexarea ilegală a 
Crimeei, Federaţia Rusă continuă să se întărească în această zonă, suntem atenţi la evoluţii pentru că România 
asigură cel mai important rol de descurajare şi protecţie prin capacităţile pe care le dezvoltă”, a spus Fifor. 
Ministrul Apărării a participat, joi, la Cluj-Napoca, la o întâlnire cu conducerea Diviziei 4 Infanterie ”Gemina” şi va 
vizita Spitalul Militar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul a simplificat modalitatea de restituire a taxei auto şi a timbrului de mediu. Cum îşi pot recupera 
şoferii banii plătiţi 
Guvernul a eliminat, joi, prin ordonanţă de urgenţă, obligativitatea de a anexa la cererea de restituire a taxei auto 
ori a timbrului de mediu a documentelor privind plata taxei, certificatul de înmatriculare şi cartea de identitate a 
maşinii. 
Măsura de simplificare a procedurilor de restituire pe cale administrativă a taxei auto sau a timbrului de mediu 
este inclusă într-o ordonanţă de urgenţă adoptată joi de Executiv. 
”Se elimină obligativitatea contribuabilului de a anexa la cererea de restituire a documentelor privind plata taxei, 
certificatul de înmatriculare şi cartea de identitate a maşinii, pentru că organul fiscal are posibilitatea de a verifica 
informaţiile respective, înscrise de contribuabil în cerere, în baza de date pe care o deţine sau la care are acces”, a 
declarat purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu. 
El a mai spus că Executivul a aprobat şi celelalte prevederi din ordonanţa de urgenţă, anunţate de premierul 
Viorica Dăncilă la începul şedinţei de Guvern, respectiv reducerea accizei la motorină pentru transportatorii de 
mărfuri şi persoane, dar şi piosibilitatea ca microintreprinderile să poată sponsoriza ONG-urile certificate ca fiind 
furnizori de servicii sociale. 
De asemenea, Barbu a precizat că o altă măsură introdusă de ordonanţă vizează reţinerea la sursă a impozitului 
pe venit de către plătitorii veniturilor din activităţi independente realizate de persoane fizice în baza contractelor 
de activitate sportivă încheiate conform Legii educaţiei fizice şi sportului nr. 69/2000, cu modificările şi 
completările ulterioare, urmărind facilitarea colectării impozitului pe venit şi a contribuţiilor sociale datorate de 
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aceste categorii de persoane fizice, prin simplificarea obligaţiilor declarative ale persoanelor fizice care realizează 
astfel de venituri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Narcis Neaga, ales director general al Companiei Naţionale de Investiţii Rutiere (surse) 
 
Consiliul de Administraţie al Companiei Naţionale de Investiţii Rutiere (CNIR) l-a ales pe Narcis Neaga în funcţia de 
director general al CNIR, au declarat, vineri, pentru AGERPRES, surse din domeniul transporturilor. 
 
"Consiliul de Administraţie al CNIR s-a întrunit şi l-a ales pe Narcis Neaga în funcţia de director general", au spus 
sursele. 
 
Narcis Neaga a fost director general al Companiei Naţionale de Administrare a Drumurilor Naţionale din România 
(CNADNR), care a fost reorganizată în 2016, sub Guvernul tehnocrat, şi redenumită Compania Naţională de 
Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR). Prin aceeaşi ordonanţă de urgenţă a fost înfiinţată Compania 
Naţională de Investiţii Rutiere (CNIR), o companie distinctă ce se ocupă de proiectele de dezvoltare a 
infrastructurii de transport rutier. 
 
Neaga a fost cercetat de DNA într-un dosar penal care avea ca obiect autostrada Sibiu - Orăştie. Pe 2 martie 2018, 
procurorii Direcţiei Naţionale Anticorupţie au decis clasarea dosarului care îl privea pe Narcis Neaga, cauză în care 
a fost cercetat pentru abuz în serviciu în legătură cu un contract privind autostrada Sibiu - Orăştie, pe motiv că 
faptele nu sunt prevăzute în legea penală, au declarat, pentru AGERPRES, surse judiciare. 
 
Potrivit surselor citate, anchetatorii au dispus clasarea cauzei şi în ceea ce îi priveşte pe Amalia Renata Bendeac, 
Mihai Horia Niculae, Cristina Rentea, Ramona Gabriela Dima şi Nicoleta Davidescu, pentru aceleaşi considerente. 
 
Procurorii au decis totodată ridicarea sechestrului instituit asupra unui imobil deţinut de Narcis Neaga, dar şi 
restituirea cauţiunii stabilite anterior. 
 
În decembrie 2015, Narcis Neaga a fost pus sub control judiciar de DNA, fiind stabilită o cauţiune de 300.000 de 
lei. 
 
Procurorii susţineau că, în 15 mai 2014, Narcis Neaga, în calitate de director general al Companiei Naţionale de 
Autostrăzi şi Drumuri Naţionale din România SA (CNADNR), a procedat la suspendarea abuzivă a unui contract de 
servicii privind supervizarea lucrărilor la autostrada Orăştie - Sibiu şi a plăţilor aferente acestuia, cu încălcarea 
dispoziţiilor contractuale, a condiţiilor FIDIC (Federaţia Internaţională a Inginerilor Consultanţi) şi a dispoziţiilor 
legale. 
 
Conform DNA, Neaga a desemnat Direcţia Regională de Drumuri şi Poduri Braşov pentru a superviza lucrările de 
construcţie a autostrăzii şi pentru a îndeplini obligaţiile contractuale în perioada de desfăşurare a contractelor de 
lucrări privind: ''Proiectare şi execuţie Autostrada Orăştie - Sibiu, Lot 3: km 43+855 - km 65+965', ''Proiectare şi 
execuţie Autostrada Orăştie - Sibiu, Lot 3: km 65+965 - km 82+070".  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Proiect de lege: deținuții eliberați, care nu au familie, ar putea primi casă și masă timp de trei luni 
Deținuții fără familie ar putea primi îmbrăcăminte, medicamente, masă caldă și adăpost timp de 3 luni de la 
eliberarea din penitenciar. Așa prevede un proiect de lege inițiat de mai mulți parlamentari PNL și PSD. Inițiativa 
se adaugă propunerii ministrului Justiției de a despăgubi deținuții care au stat în condiții improprii. Sumele ar fi 
între 3 și 5 euro pe zi. 
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Florin Pricopi este deținut în Penitenciarul Timișoara pentru furt. El a recidivat de două ori și susține că în libertate 
nu și-a putut face un rost pentru că este stigmatizat. 
Mai mulți parlamentari de la PNL și PSD s-au gândit să îi ajute pe deținuții care ies pe poarta penitenciarului și nu 
au familie. 
Au inițiat un proiect de lege potrivit căruia primăriile trebuie să le acorde acestor deținuți masă și casă timp de 
trei luni. 
Sindicaliștii din penitenciare se întreabă dacă statul român are bani pentru aceste inițiative legislative. Ei 
estimează că numai propunerea ministrului Justiției de a despăgubi deținuții care au stat în condiții improprii între 
2012 și 2017 ar putea costa statul până la jumătate de miliard de euro. 
Ministrul Finanțelor spune că statul trebuie să renunțe la abordarea contabilă și să pună preț și pe latura umană. 
CEDO a cerut României să îmbunătățească condițiile din penitenciare sau să îi despăgubească pe deținuți după ce 
mulți dintre au dat statul în judecată. 
În toamna anului trecut, a intrat în vigoare și legea recursului compensatoriu. Potrivit acesteia, deținuților care au 
stat în condiții proaste în penitenciare li se scad 6 zile pe lună din pedeapsă. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Băsescu va propune ca firmele care câştigă licitaţii în lucrări de infrastructură să nu poată subcontracta decât 
lucrări secundare 
 
Senatorul PMP Traian Băsescu a declarat joi că săptămâna viitoare va depune un proiect de lege care prevede ca 
firmele care câştigă licitaţii în lucrări de infrastructură să nu poată subcontracta decât lucrări secundare. 
 
"Constructorii noştri au fost decimaţi pe de o parte de DNA, care nu s-a dus numai pe om, s-a dus şi pe firmă şi a 
făcut-o zob, dar au mai fost decimaţi de o legislaţie şi eu, săptămâna viitoare, îmi propun să depun o iniţiativă 
legislativă, care nu contravine normelor Uniunii Europene, în care firmele care câştigă licitaţii în lucrări de 
infrastructură, căi ferate, autostrăzi, regularizări de râuri, deci licitaţii mari, să nu poată să subcontracteze decât 
lucrări secundare. La o autostradă, foarte bine, ai câştigat tu, Strabag, dar nu poţi să iei români la care să le dai 20 
de dolari pe zi, când tu iei 100 de dolari pe zi. Dacă ai câştigat tu, Strabag, fă-o tu. Şi ăsta a fost un factor de 
distrugere a constructorilor români", a spus Băsescu la B1 TV. 
 
El a adăugat că firme care câştigau licitaţii de sute de milioane de euro îi subcontractau "pe amărâţii ăştia" la 
preţuri foarte mici, de unde a venit şi calitatea slabă a multora dintre lucrări. 
 
"Le-au dat preţuri foarte mici, ăştia, ca să nu îşi piardă muncitorii, le-au acceptat la preţuri cu care nici nu puteau 
trăi, au utilizat materiale de proastă calitate şi acum vedem care sunt efectele. M-am uitat în legislaţia europeană, 
dacă ai câştigat licitaţia, nu ai dreptul să contractezi decât lucrări secundare de genul faci WC-urile pe lângă 
autostradă, faci iluminatul pentru autostradă şi pentru ştiu eu ce trecere", a afirmat el.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Sorina Pintea: Vineri ajung în România 3.850 de flacoane de imunoglobulină 
Primele doze de imunoglobulină, 1.000, au ajuns ieri în România, iar alte 3.850 de doze de imunoglobulină vor 
ajunge în România vineri, în condițiile în care, lunar, pacienții din România au nevoie de 5.000 de doze. Anunțul a 
fost făcut de ministrul Sănătății, Sorina Pintea, la Digi24. 
 În cursul lunii aprilie vor mai ajunge în țară mai multe tranșe de 600, 800 și 1.000 de flacoane, a mai spus 
ministru. 
Este vorba despre imunoglobulină livrată de Austria, după ce România a declanşat Mecanismul European de 
protecţie civilă. 
Întrebată dacă declaraţia premierului Viorica Dăncilă, potrivit căreia s-a rezolvat problema imunoglobulinei, a fost 
pripită, Sorina Pintea a spus: „S-a rezolvat problema atunci, în sensul că am declanşat mecanismul, am promovat 
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memorandumul şi Hotărârea de Guvern, au fost paşi foarte importanţi şi sunt convinsă că asociaţile de pacienţi 
apreciază acest lucru”. 
Ministerul Sănătăţii a anunţat, miercuri, că primele 1.000 de doze de imunglobulină au ajuns în România miercuri 
de la Crucea Roşie din Austria, fiind livrate către SC Unifarm, şi, potrivit calendarului de livrări transmis de Austria, 
va fi livrată toată cantitatea de imunoglublină – de 16.000 de doze –, până la jumătatea junii mai. 
De asemenea, sunt în curs de derulare procedurile de achiziţie de imunoglobulină din SUA, a mai transmis 
Ministerul Sănătăţii. 
România a solicitat sprijinul statelor UE pentru furnizarea oricărei cantităţi disponibile de imunoglobulină, în 
condițiile în care mii de pacienți din România au rămas fără acest medicament. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Nuclearelectrica a repornit şi reconectat Unitatea 2 a centralei de la Cernavodă 
Nuclearelectrica SA anunţă, într-un comunicat transmis vineri, că Unitatea 2 a centralei nucleare de la Cernavodă 
a fost reconectată la Sistemul Energetic Naţional SEN. 
„Unitatea 2 s-a deconectat automat de la Sistemul Energetic Naţional în dimineaţa zilei de 29 martie, ca urmare a 
declanşării sistemului de protecţie al întrerupătorului generatorului turbinei (aşadar aferent sistemului electric de 
proces), din partea clasică, nu cea nucleară a centralei”, precizează Nuclearelectrica. 
„Reamintim că nu există o legătură cauzală între reducerea de putere a Unităţii 2 din data de 25 martie şi 
deconectarea automată a reactorului din data de 29 martie. Deconectarea automată a reactorului de la SEN este 
prevăzută şi realizată prin sisteme de protecţie prevăzute în proiect în anumite situaţii, aşadar reprezintă un 
comportament conservativ, procedurat fără impact asupra securităţii nucleare”, se arată în comunicat. 
„Deconectarea automată a reactorului de la SEN şi lucrările de remediere nu au avut impact advers asupra 
personalului, populaţiei şi mediului înconjurător, fiind realizate cu respectarea normelor de securitate nucleară şi 
procedurilor aplicabile”, menţionează producătorul de energie. 
Joi dimineaţa, Nuclearelectrica a anunţat că Unitatea 2 s-a deconectat automat de la SEN „ca urmare a apariţiei 
unei disfuncţionalităţi la un sistem electric de proces, partea clasică, nu cea nucleară a centralei”. 
„Specialiştii investighează cauza şi vor efectua lucrările necesare de remediere în conformitate cu procedurile 
aferente industriei nucleare specifice în astfel de situaţii. Nu există o legătură cauzală între reducerea de putere a 
Unităţii 2 din data de 25 martie 2018 şi deconectarea automată a reactorului de astăzi, 29 martie 2018. 
Deconectarea automată a reactorului de la SEN este prevăzută şi realizată prin sisteme de protecţie prevăzute în 
proiect în anumite situaţii, aşadar reprezintă un comportament conservativ, procedurat fără impact asupra 
securităţii nucleare”, a comunicat producătorul de energie. 
Ulterior, Comisia Naţională pentru Controlul Activităţilor Nucleare - CNCAN - a comunicat că oprirea neplanificată 
a Unităţii 2 a Centralei Nuclearoelectrice (CNE) Cernavodă din data de 29 martie a avut loc „în condiţii depline de 
securitate radiologică şi nucleară”. 
Oprirea neplanificată a avut loc „conform procedurilor de sistem ale CNE Cernavodă şi specificaţiilor tehnice ale 
echipamentelor energeticede bază, turbină şi generator, transmise de furnizori, cu respectarea procedurilor de 
trecere a reactorului nuclear în funcţionare la putere redusă pe perioada desfăşurării activităţilor de depistare a 
defectului şi de remediere a acestuia până la repunerea în funcţiune, recuplarea la sistem şi încărcarea la putere 
maximă”, a precizat CNCAN, într-un comunicat oficial. 
Compartimentul de specialişi CNCAN cu sediul permanent în incinta CNE Cernavodă a participat la supravegherea 
opririi neplanificate a Unităţii 2 conform procedurilor CNCAN, asigurând monitorizarea parametrilor funcţionali şi 
verificarea lipsei complete a influenţelor radiologice asupra personalului de exploatare, mediului şi populaţiei din 
zonă, precum şi lipsei oricărui eveniment de natură radiologică sau nucleară. 
„Confirmăm faptul că pe teritoriul României radioactivitatea mediului este de 10 ori mai mică decât limita de 
alarmare (200 Bq/m3), precum şi că debitul de doză gamma externă este, ca medie, de 10 ori mai mic decât limita 
de alarmare (10 µSV/h). Aceste date sunt confirmate în baza rapoartelor Reţelei Naţionale de Supraveghere a 
Radioactivităţii Mediului a Agenţiei Naţionale de Protecţie a Mediului, care conţin informaţii referitoare la 
radioactivitatea probelor de aerosoli”, a menţionat CNCAN. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Acciza la motorină va fi redusă, în unele cazuri 
Acciza va scădea cu în jur de 200 de lei la tona de carburant destinat transportatorilor. Premierul Viorica 
Dăncilă, care a anunțat joi măsura, a făcut confuzie între tona de motorină și mia de litri. 
Guvernul a hotărât reducerea accizei la motorină pentru transportatori. Reducerea este de peste 200 lei pentru 
fiecare tonă de motorină. Măsura nu se aplică, totuşi, în cazul transportului public de persoane. Discuţiile dintre 
reprezentanţii transportatorilor şi membrii Guvernului au început imediat după ce statul a decis introducerea 
supraaccizei la carburanţi, adică din toamna anului trecut. 
”Pentru transportatorii de mărfuri şi persoane se introduce o nouă măsură - reducerea accizei la motorină - se 
diminuează cu 183,62 lei pe tonă, respectiv 217,31 pe tonă - nivelul accizei la motorină pentru sectorul de mărfuri 
sau persoane”, a spus ea. 
Corect spus,  este vorba de o reducere de 183,62 lei la 1.000 de litri de motorină (850 de kilograme) și de 217,31 
la tona de motorină (1.000 de kilograme), motorina fiind mai ușoară decât apa, cu o densitate de 0,83 kg pe 
decimetru cub. Nivelul actual al accizei la diesel este de 2.245,11 lei/tonă, respectiv 1.897,08 lei/1.000 litri. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Iniţiativă nouă pentru legalizarea parteneriatelor civile: uniune consensuală pentru persoanele de acelaşi sex, 
dar şi pentru heterosexuali. Cuplurile gay NU vor putea adopta copii 
Cuplurile heterosexuale sau homosexule care nu vor sau nu pot să se căsătorească vor putea opta pentru 
oficializarea unei uniuni consensuale, înregistrate la ofiţerul de stare civilă, potrivit unui proiect de lege propus de 
Consiliul Naţional pentru Combaterea Discriminării(CNCD) şi transmis către partidele parlamentare şi Guvern. 
Potrivit iniţiativei consultate de Gândul, „uniunea consensuală reprezintă asocierea dintre două persoane de sex 
diferit sau de acelaşi sex în scopul organizării vieţii lor comune ca viaţă de familie”. 
Partenerii sunt asimilaţi soţilor, în materia: asistenţei sociale, asigurărilor sociale, asigurărilor de sănătate, 
drepturilor pacientului, impozitelor şi taxelor, prevenirea şi combaterea violenţei domestice şi a altor fapte de 
natură penală sau contravenţională săvârşite asupra unui membru de familie, se arată în documentul transmis de 
CNCD. De asemenea, partenerii sunt asimilaţi soţilor în ceea ce priveşte prezumţia de paternitate şi drepturile şi 
obligaţiile ce decurg din autoritatea părintească pentru copiii născuţi în timpul uniunii consensuale dintre două 
persoane de sex diferit. 
Potrivit proiectului, partenerii civili de acelaşi sex nu au dreptul la adopţie. 
În cazul căsătoriile între persoanele de acelaşi sex legal încheiate pe teritoriul altor state, partenerii beneficiază de 
totalitatea drepturilor şi obligaţiilor pe care le au cuplurile de acelaşi sex care au încheiat o uniune consensuală în 
România. 
Uniunea consensuală se încheie de către ofiţerul de stare civilă la sediul serviciului public comunitar local de 
evidenţă a persoanelor, al primăriei în a cărei rază de competenţă teritorială îşi are domiciliul ori reşedinţa unul 
dintre viitorii parteneri sau, după caz, la un sediu destinat acestui scop, stabilit de primarul unităţii administrativ-
teritoriale respective, se arată în proiect. 
Încetarea uniunii consensuale are loc prin decesul sau declararea judecătorească a morţii unuia dintre parteneri, 
prin acordul comun, prin comunicarea deciziei unilaterale a unuia dintre parteneri, la data încheierii căsătoriei 
între cei doi parteneri. La încetarea uniunii consensuale, situaţia bunurilor comune se stabileşte de comun acord 
între parteneri, în caz de dezacord, se pooate sesiza instanţa. Acelaşi lucru este valabil şi când cei doi parteneri nu 
se înţeleg în privinţa situaţiei copiilor născuţi pe durata uniunii consensuale. 
Asztalos Csaba: „România este stat de drept şi are obligaţia să ofere o formă de recunoaştere şi protecţie juridică 
pentru cuplurile de acelaşi sex” 
Preşedintele CNCD, Asztalos Csaba, a declarat, pentru Gândul, că proiectul a fist discutat cu organizaţiile non-
guvernamentale de profil, în special ACCEPT şi, de asemenea, au avut loc discuţii informale cu reprezentanţii 
partidelor parlamentare 
Advertisement 
„Eu apreciez că acest proiect de lege este unul competitiv. Eu sunt conştient că la nivelul societăţii există un grad 
ridicat de prejudecată faţă de minorităţile sexuale, însă România este stat de drept şi are obligaţia să ofere o 
formă de recunoaştere şi protecţie juridică pentru cuplurile de acelaşi sex, dar şi o formă de recunoaştere juridică 
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a acelor cupluri de sex diferit care nu au apelat ca instituţia căsătoriei”, a mai spus Asztalos Csaba, întrebat despre 
cum crede că va fi primită iniţiativa de vreme ce altele similare au fost respinse atât în Parlament, cât şi la nivelul 
societăţii.  
(Sursa: Mediafax) 
 

 Un tânăr de 30 de ani, ridicat pentru propagandă teroristă 
Un tânăr de 30 de ani a fost ridicat de procurorii DIICOT şi acuzat de propagandă teroristă pe internet. În locuinţa 
bărbatului cu cetăţenie dublă, română şi palestiniană, au fost găsite mai multe materiale de propagandă. Potrivit 
anchetatorilor, bărbatul era „într-o etapă avansată a procesului de (auto)radicalizare”. 
Comunicatul DIICOT: 
„Direcţia de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism – Structura Centrală, la sesizarea 
Serviciului Român de Informații, efectuează cercetări faţă de un cetățean român de naționalitate palestiniană, în 
vârstă de 30 ani, suspectat de implicare în promovarea prin propagandă a unor mesaje radicale specifice unor 
organizații teroriste din Orientul Mijlociu și instruirea cu privire la folosirea unor dispozitive explozive. 
În urma verificărilor întreprinse a rezultat că suspectul prezenta indicatori specifici unei persoane aflate într-o 
etapă avansată a procesului de (auto)radicalizare pe linia ideologiei unor organizații teroriste din Orientul 
Mijlociu. 
Persoana a promovat sistematic în mediul online idei, concepţii şi atitudini specifice unor entităţi teroriste. 
Concret, suspectul a manifestat interes pentru acțiunile derulate de organizații teroriste din Orientul Mijlociu, 
accesând în mod constant materiale cu caracter jihadist, care promovau inclusiv modalități de a ajunge în Siria și 
de a comite atentate teroriste. 
În cursul zilei de astăzi procurorii DIICOT- Structura Centrală împreună cu ofiţeri de poliţie judiciară din cadrul 
Direcţiei de Combatere a Criminalităţii Organizate-Serviciul de Investigare a Infracţiunilor de Terorism au efectuat 
o percheziţie la domiciliul suspectului situat pe raza judeţului Ilfov, ocazie cu care au fost găsite şi ridicate 
documente, materiale de propagandă, medii de stocare și sisteme informatice. 
În cauză se efectuează cercetări sub aspectul săvârşirii infracţiunilor prev. de art.33 al.1 lit e şi art. 33² alin. 4  din 
Legea nr. 535/2004 privind prevenirea și combaterea terorismului. 
Acţiunea a fost efectuată cu sprijinul Brigăzii Speciale de Intervenţie a Jandarmeriei – VLAD ŢEPEŞ. 
Facem precizarea că pe întreg parcursul procesului penal, suspecții și inculpații beneficiază de drepturile și 
garanțiile procesuale prevăzute de Codul de procedură penală, precum și de prezumția de nevinovăție.” 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Rusia va expulza 150 de diplomaţi, dintre care 60 sunt AMERICANI. Consulatul SUA din Sankt-Petersburg va fi 
închis. Ce măsuri sunt anunţate pentru alte state, inclusiv România 
Administraţia Vladimir Putin va expulza 60 de diplomaţi americani din Rusia şi va închide Consulatul SUA din 
oraşul Sankt-Petersburg, ca reacţie la măsuri similare dispuse de preşedintele american, Donald Trump, după 
atacul neurotoxic din Marea Britanie. În total, Rusia ar urma să expulzeze aproximativ 150 de diplomaţi din zeci de 
ţări, inclusiv unul din România. 
Ministrul rus de Externe, Serghei Lavrov, a anunţat joi seară că ambasadorul SUA în Rusia, Jon Huntsman, a fost 
convocat pentru a i se aduce la cunoştinţă măsurile de retorsiune luate de Administraţia Vladimir Putin. 
"Ambasadorul SUA în Rusia, Jon Huntsman, a fost convocat la Ministerul rus de Externe, unde adjunctul meu, 
Serghei Riabkov, îi prezintă măsurile simetrice contra Statelor Unite", a declarat Serghei Lavrov, citat de agenţiile 
de presă Sputnik şi Tass. 
"Măsurile vor fi reciproce. Acestea includ expulzarea unui număr echivalent de diplomaţi şi retragerea părţii ruse 
din acordul care permite funcţionarea Consulatului general american în oraşul Sankt- Petersburg", a spus Serghei 
Lavrov, precizând că măsuri simetrice vor fi luate împotriva tuturor ţărilor care au expulzat diplomaţi ruşi. 
"Pe baza principiului reciprocităţii, ca măsură de retorsiune, 58 de funcţionari ai Ambasadei SUA din Moscova şi 
doi funcţionari de la Consulatul american din Ekaterinburg au fost declaraţi personae non gratae, din cauza 
activităţilor incompatibile cu statutul diplomatic. Vor trebui să părăsească teritoriul Federaţiei Ruse până pe 5 
aprilie 2018", a explicat şeful diplomaţiei ruse. 
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"Vom face mai mult de atât", a continuat Serghei Lavrov, anunţând că Rusia va convoca o reuniune de urgenţă a 
Organizaţiei pentru Interzicerea Armelor Chimice în scopul iniţierii dialogului pentru aflarea adevărului despre 
atacul neurotoxic din Marea Britanie, pe care Londra îl atribuie Moscovei. 
Anterior, Ministerul rus de Externe anunţase că Administraţia Vladimir Putin va anunţa curând măsuri simetrice 
împotriva ţărilor occidentale care au expulzat diplomaţi ruşi. "Nu este important dacă vor fi măsuri similare, nu 
trebuie să ne concentrăm pe acest lucru. Vom lua măsuri adecvate. Acum sunt analizate şi vor fi prezentate în 
curând. Veţi afla forma şi conţinutul măsurilor atunci când totul va fi pregătit. Repet, se va întâmpla în curând", 
declara Maria Zaharova, purtătorul de cuvânt al Ministerului de Externe de la Moscova. 
Statele Unite au anunţat, luni, decizia de expulzare a 60 de diplomaţi ruşi, ca reacţie la atacul neurotoxic din 
orăşelul britanic Salisbury. Printre diplomaţii ruşi expulzaţi se numără 12 presupuşi agenţi de informaţii activi în 
Misiunea Rusiei la sediul ONU din New York. În afară de expulzarea diplomaţilor, Casa Albă a dispus şi închiderea 
Consulatului rus din oraşul american Seattle. În semn de solidaritate cu Marea Britanie, majoritatea ţărilor 
membre ale Uniunii Europene, inclusiv România, au anunţat expulzări de diplomaţi ruşi. 
Rusia va lua măsuri simetrice contra tuturor ţărilor care au expulzat diplomaţi ruşi 
Administraţia Vladimir Putin va lua măsuri simetrice de retorsiune împotriva tuturor ţărilor care au expulzat 
diplomaţi ruşi, a anunţat joi seară ministrul rus de Externe, Serghei Lavrov, citat de agenţia de presă Tass. 
"Referitor la restul ţărilor, vom furniza o reacţie simetrică. Acest lucru se referă la numărul de membri ai 
personalului diplomatic care vor părăsi Rusia", a declarat Serghei Lavrov. 
În total, Rusia ar urma să expulzeze aproximativ 150 de diplomaţi, inclusiv unul din România. 
Ministerul român al Afacerilor Externe a anunţat luni că a notificat Ambasada Federaţiei Ruse la Bucureşti că un 
diplomat din cadrul acesteia va fi declarat persona non grata, fiind obligat obligat să părăsească teritoriul 
României. 
Londra a decis expulzarea a 23 de diplomaţi ruşi în contextul crizei generate de atacul neurotoxic. Este vorba de 
cel mai mare număr de diplomaţi ruşi expulzaţi de Marea Britanie în ultimele trei decenii. Aceasta este cea mai 
gravă criză dintre Rusia şi Marea Britanie din ultimii ani. Moscova a negat orice implicare în atacul neurotoxic din 
Salisbury şi, în replică, a dispus expulzarea a 23 de diplomaţi britanici. Administraţia Vladimir Putin a atenţionat 
Marea Britanie, transmiţându-i recomandarea de a nu ameninţa o "putere nucleară" precum Rusia, în contextul 
crizei generate de atacul care l-a vizat pe un fost agent secret rus. Referindu-se la criza bilaterală cu Marea 
Britanie, Maria Zaharova, purtătorul de cuvânt al Ministerului rus de Externe, a transmis: "Nimeni au ar trebui să 
ameninţe o putere nucleară". La rândul său, Ambasada Rusiei din Marea Britanie a atras atenţia că "orice 
ameninţare cu măsuri punitive împotriva Rusiei va fi urmată de o ripostă". 
Fostul agent de spionaj rus Serghei Skripal, rănit în oraşul britanic Salisbury, a fost atacat cu o substanţă 
neurotoxică, au stabilit anchetatorii britanici. Potrivit unor surse din cadrul investigaţiei, substanţa folosită este 
din gama Noviciok. Fostul agent al Serviciului rus de informaţii militare (GRU) este în stare critică în urma atacului 
cu o substanţă neurotoxică. Starea fiicei lui, Iulia Skripal, s-a ameliorat. Un poliţist care a intervenit a fost, de 
asemenea, în stare gravă. În total, 21 de persoane au primit îngrijiri medicale după ce au inhalat vapori ai 
substanţei folosite în atac. Serghei Skripal şi fiica lui au fost expuşi contactului cu o substanţă toxică, în cursul unui 
incident produs în localitatea Salisbury, situată în provincia Wiltshire, la circa 100 de kilometri vest de Londra. 
Serghei Skripal, în vârstă de 66 de ani, a primit azil în Marea Britanie în anul 2010 după un schimb de agenţi de 
spionaj efectuat între Statele Unite şi Rusia. Skripal, fost colonel în serviciile secrete ruse, a fost condamnat în 
2006 la închisoare, pentru spionaj în favoarea Marii Britanii. Agentul a fost găsit vinovat de legături cu Serviciul 
britanic de informaţii externe (MI6). La investigaţie participă oameni de ştiinţă ai Institutului Porton Down. 
Ancheta este coordonată de Direcţia pentru combaterea terorismului a Scotland Yard şi a fost solicitată 
contribuţia serviciilor de informaţii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Binali Yildirim: Turcia îşi doreşte să adere la Uniunea Europeană, însă nu cu orice costuri 
Prim ministrul Turciei, Binali Yildirim, a declarat joi, că ţara sa îşi doreşte să adere la Uniunea Europeană însă nu cu 
orice costuri, adăugând că Tucia nu va renunţa la propriile valori, relatează site-ul agenţiei Anadolu. 
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În cadrul unei vizite pe care a efectuat-o la Sarajevo, premierul turc a afirmat că îşi doreşte ca Turcia şi Bosnia să 
devină parte a Blocului comunitar, însă a atras atenţia că cele două state nu trebuie să renunţe la propriile valori. 
”Turcia vrea să adere la Uniunea Europeană, însă nu cu orice costuri. Am putea deveni membri ai UE, dacă ne 
putem proteja valorile. Dacă ei ne dictează anumite lucruri şi ne spun la ce să renunţăm, atunci o astfel de uniune 
nu este în beneficiul nostru”, a declarat Yildirim. 
”Ne confruntăm mereu cu aceeaşi întrebare: este Turcia parte a Europei sau a Asiei? Întrebarea aceasta este 
complet inutilă. Turcia este acolo unde Europa se întâlneşte cu Asia, unde, de-a lungul istoriei, s-au întâlnit mai 
multe civilizaţii. Secole la rând, Turcia a pus capăt conflictelor între civilizaţii şi a creat legături între diferite religii 
şi culturi”, a adăugat premierul turc. 
Turcia a început negocierile pentru aderarea la Uniunea Europeană în 2005, doar unul dintre cele 16 capitole de 
discuţii fiind încheiate. În urmă cu doi ani, Blocul comunitar a promis să grăbească negocierile dacă Ankara va 
contribui la gestionarea fluxului de imigranţi, însă măsurile luate de preşedintele Recep Tayyip Erodgan după 
tentativa de lovitură de stat din 2016 au atras criticile cancelariilor occidentale. 
Oficialii Uniunii Europene şi-au exprimat în repetate rânduri îngrijorarea cu privire la situaţia drepturilor omului în 
Turcia şi la situaţia politică, după tentativa eşuată de lovitură de stat de anul trecut. Referendumul din 16 aprilie 
din Turcia privind reformele constituţionale, în urma căruia prerogativele preşedintelui au fost extinse, a generat, 
de asemenea, dezamăgire şi dezaprobare în cadrul UE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Donald Trump: Statele Unite se vor retrage foarte curând din Siria 
Preşedintele Statelor Unite, Donald Trump, a declarat, joi, că operaţiunea militară americană din Siria s-ar putea 
încheia foarte curând, adăugând că Washingtonul a cheltuit miliarde de dolari pe operaţiunile din Orientul 
Mijlociu şi nu a primit nimic în schimb, relatează Politico.com. 
În cadrul unui discurs susţinut în statul american Ohio, Trump a afirmat că reţeaua teroristă Stat Islamică va fi 
complet învinsă. 
”Vom pleca din Siria foarte curând. Îi vom lăsa pe alţii să se ocupe de ei (n.red.: de membrii Stat Islamic). Vom 
avea 100% din aşa-numitul califat. Trebuie să ne întoarcem în ţara noastră, acolo unde vrem să fim”, a declarat 
preşedintele SUA. 
De asemenea, Trump s-a declarat nemulţumit de faptul că Washingtonul a cheltuit miliarde de dolari pe 
operaţiunile din Orientul Mijlociu şi nu a primit nimic în schimb. 
”Am cheltuit miliarde de dolari în Orientul Mijlociu şi ce am primit în schimb? Nimic”, a adăugat Trump. 
(Sursa: Mediafax) 
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